

Airbus announces Canadian H160 type certification

[#H160](#) [#MakingMissionsPossible](#)

Fort Erie, ON, December 6, 2023 – Airbus Helicopters has received Transport Canada Civil Aviation (TCCA) type certification of the H160 helicopter, positioning the aircraft type for entry into the Canadian market.

“The H160’s multi-mission capabilities and advanced features contributing to safety, comfort, and efficiency, have already generated strong interest across North America,” said Bart Reijnen, Airbus Helicopters Head of the North America region. “The TCCA certification marks yet another major milestone for the helicopter industry in Canada and raises the bar on innovative technology, not only in Canada, but also across the continent.”

The H160 is uniquely equipped to meet the needs of pilots and technicians across all mission segments. It delivers added value for customers through enhanced performance and availability, economic competitiveness, innovation, safety, and comfort. It features cutting-edge technologies, including noise-reducing Blue Edge rotor blades, a canted Fenestron tail rotor for greater useful load, and Airbus Helicopters’ Helionix avionics suite for reduced pilot workload. With a 15% reduction in fuel consumption and 50% reduction in perceived sound, the H160 allows customers to take a step toward reducing their environmental footprint.

The H160 now has customers for all key mission segments that it was designed to address: energy, private and business aviation, EMS, search and rescue, law enforcement, and military. Worldwide, the H160 fleet has already accumulated more than 2,800 flight hours.

Follow us



If you wish to update your preferences to Airbus Communications, media@airbus.com
If you no longer wish to receive communications from Airbus, media@airbus.com



© Airbus Helicopters Canada.

Newsroom

Contacts for the media

Alison Ivan

Airbus Helicopters Canada
+1 905 994 2921
alison.ivan@airbus.com

Courtney Woo

Airbus Helicopters, Inc
+1 682 381 4293
courtney.woo@airbus.com

Emmanuel Huberdeau

Airbus Helicopters
+33 442 419 582
emmanuel.huberdeau@airbus.com

Follow us



If you wish to update your preferences to Airbus Communications, media@airbus.com
If you no longer wish to receive communications from Airbus, media@airbus.com

Airbus annonce la certification de type H160 au Canada

#H160 #MakingMissionsPossible

Fort Érié, ON, le 6 décembre 2023 – Airbus Helicopters a reçu la certification de type de l'hélicoptère H160 par l'Aviation civile du Canada (TCCA), ouvrant ainsi la voie à son introduction imminente sur le marché canadien.

«La capacité du H160 d'effectuer des missions multiples et ses fonctionnalités avancées qui contribuent à la sécurité, au confort et à l'efficacité ont déjà suscité un vif intérêt à travers l'Amérique du Nord », a déclaré Bart Reijnen, responsable de la région Amérique du Nord chez Airbus Helicopters. «La certification par la TCCA marque un autre jalon majeur pour l'industrie des hélicoptères au Canada et rehausse les standards en matière de technologie innovante, non seulement au Canada, mais également à travers tout le continent. »

Le H160 est équipé pour répondre de manière exceptionnelle aux besoins des pilotes et des techniciens de tous les segments de mission. Il offre une valeur ajoutée remarquable pour les clients en termes de performances, de disponibilité, de compétitivité économique, d'innovation, de sécurité et de confort. Il est doté de technologies de pointe, notamment des pales de rotor Blue Edge réduisant le bruit, un rotor de queue Fenestron incliné pour une charge utile accrue, ainsi que la suite avionique Helionix d'Airbus Helicopters pour alléger la charge de travail du pilote. Doté d'une réduction de 15 % de la consommation de carburant et d'un bruit perçu diminué de 50 %, le H160 offre aux clients la possibilité de franchir une étape importante vers une empreinte environnementale réduite.

Le H160 compte désormais des clients dans tous les segments de mission clés pour lesquels il a été conçu, notamment le secteur énergétique, l'aviation privée et d'affaires, les services médicaux d'urgence (SMU), la recherche et le sauvetage, les forces de l'ordre et le domaine militaire. À l'échelle mondiale, la flotte de H160 a déjà accumulé plus de 2 800 heures de vol.

Follow us



If you wish to update your preferences to Airbus Communications, media@airbus.com
If you no longer wish to receive communications from Airbus, media@airbus.com



© Airbus Helicopters Canada.

Newsroom

Contacts pour les médias

Alison Ivan

Airbus Helicopters Canada
+1 905 994 2921
alison.ivan@airbus.com

Courtney Woo

Airbus Helicopters, Inc
+1 682 381 4293
courtney.woo@airbus.com

Emmanuel Huberdeau

Airbus Helicopters
+33 442 419 582
emmanuel.huberdeau@airbus.com

Follow us



If you wish to update your preferences to Airbus Communications, media@airbus.com
If you no longer wish to receive communications from Airbus, media@airbus.com